
begrijp best dat sommige sectoren 
flinke koersstijgingen hebben laten 
zien sinds Trump. Ik geloof dat 25 
of 30 procent van de stijging van de 
Dow te danken is aan Goldman 
Sachs alleen. Banken denken dat 
hun ketenen worden afgenomen. 
Ze hebben het gevoel back in 
business te zijn.”

Goolsbee was in de eerste drie 
jaar van president Barack Obama 
de belangrijkste economisch 
adviseur van het Witte Huis. Hij 
was voorzitter van het Council of 
Economic Advisors toen de 
economie instortte. Hij steekt zijn 
afgrijzen over de nieuwe president 
niet onder stoelen of banken.

“Ik ben echt verbijsterd over het 
geklungel”, flapt Goolsbee eruit. 
“De eerste zes maanden zijn het 
leukste voor een president. Dat is 
wanneer mensen naar je luisteren, 
daarna wordt het allemaal minder. 
Alle Amerikaanse presidenten 
slaan hun piketpalen in het begin. 
Daarna worden ze meegesleurd in 
een moeras van gevechten en 
onderhandelen. Beleggers lijken er 
zeker van te zijn dat de beloofde 
veranderingen er komen. Daarmee 
lopen ze wel heel snel op de zaken 
vooruit.”

HOE HAD U VERWACHT DAT TRUMP TE 
WERK ZOU GAAN? 
“Zijn campagneteam had weinig 
concreets voorbereid. Trump riep 
gewoon: ik ga Obamacare vervan-
gen door iets fantastisch. Aan over 
hoe dat zou moeten, hebben Trump 
en zijn team weinig tijd verspild. Ik 
had verwacht dat Trump het werk 
simpelweg zou delegeren aan het 
Congres. Ik dacht, die voert 
gewoon de belastingplannen in die 
de Republikeinen hadden klaarlig-
gen. Hij pakt hun zorgstelsel over 
en de investeringen in de infra-
structuur, die laat hij ondanks 
beloftes gewoon varen omdat het te 
duur is. Trump heeft inderdaad 
gezegd: geef me wetgeving om te 
tekenen. Maar vervolgens valt hij 
onderdelen van de doorgestuurde 
plannen aan op Twitter. Zoals met 
de Border Adjustment Tax, de 

grensbelasting. Ik kan dat niet 
volgen.”

TRUMP HEEFT TOCH SLIMME MENSEN 
BINNENGEHAALD ALS GARY COHN, DE 
VOORMALIGE OPERATIONEEL TOPMAN 
VAN GOLDMAN SACHS, EN STEVEN 
MNUCHIN OP FINANCIËN? 
“Ik ken Cohn en dat is zeker een 
verstandige zakenman. Financieel 
onderlegd uiteraard. Maar hij is 
geen man met beleidservaring. 
Hetzelfde geld voor Mnuchin. 
Trump is blijven steken in campag-
neslogans.”

EN TWEETS VAN 140 TEKENS.
“Dat is correct. Trump heeft nu al 
heel veel van zijn kostbare tijd 
verkwist. Binnen een jaar voeren 
Congresleden campagnes voor hun 
herverkiezing. Ze komen erachter 
dat elke hervorming voorstanders 
en tegenstanders heeft. Ze zullen 
vechten over Obamacare, over de 
grensbelasting, over belastingher-
vormingen. Maar uiteindelijk 
zullen ze zeggen: what the heck. Het 
is te ingewikkeld. We verlagen 
gewoon de belastingen.”  

Goolsbee laat geen twijfel 
bestaan over zijn politieke voor-
keur. Maar hij weet waar hij over 
praat. Goolsbee was al op zijn 25e 
hoogleraar aan de University of 
Chicago, de academische instelling 
die wereldwijd vermaard is om het 
geloof in de heilzame werking van 
de vrije markten. Goolsbee zat heel 
dicht bij het vuur in het Witte Huis 
toen de Amerikaanse economie als 
een kaartenhuis in elkaar stortte. 

HOE KIJKEN ANDERE ECONOMEN AAN 
TEGEN TRUMP, ZIJN PLANNEN EN ZIJN 
BELOFTES? 
“Ik ben veel op Fox News en daar 
zijn ze gek op alles wat Trump doet. 
Zelfs het goochelen met data. 
Vinden ze prachtig.” 

EN DE VRIJEMARKTECONOMEN OP DEZE 
FACULTEIT?
“Economen hebben niet veel met 
Trump. Van de conservatieve 
intellectuelen stemde vrijwel 
niemand op hem. Het is een trieste 

zaak dat zelfs economische data 
tegenwoordig onderdeel worden 
van een politiek spel. Veel econo-
men juichen wel zijn deregule-
ringsplannen toe. Ze zijn blij met de 
terugkeer van animal spirits. Maar 
de meeste economen maken zich 
zorgen over Trumps kritiek op 
vrijhandel en vrijhandelsakkoor-
den. Ze zijn bang dat Trump een 
serie handelsoorlogen start of zich 
terugtrekt uit de Wereldhandelsor-
ganisatie WTO.” 

DENKT U DAT HET NIEUWE OPTIMISME 
OVER TRUMP DE BESLISSERS IN DE 
BESTUURSKAMERS ZAL AANZETTEN 
TOT UITSTEL VAN KAPITAALSINVESTE-
RINGEN?
“Ceo’s zitten al jaren op bergen 
contanten. Ik durf niet te zeggen of 
het slim is of niet. Ik weet ook niet 
of ze het geld nu zullen laten rollen. 
Als er weer een crisis zou uitbreken 
als in 2008 worden ze misschien als 
geniaal neergezet omdat ze geld 
apart hebben gezet. Het is een 
erfenis van de financiële crisis. Als 
je toen geen liquide middelen had, 
zou je het loodje leggen. Dat waren 
heel onaangename tijden voor ceo’s. 
Ze hebben echt wel een les geleerd.”

DE BEROEMDE FED-VOORZITTER PAUL 
VOLCKER IS EEN MENTOR EN VRIEND 
VAN U. HIJ ZEI OOIT: “ALS JE BANKEN EEN 
VINGER GEEFT PAKKEN ZE JE HAND”. HOE 
KIJKT U AAN TEGEN DE DEREGULERINGS-
SLAG DIE TRUMP HEEFT BELOOFD?
“Ik ben daar echt zeer nerveus over. 
Als we het aan de banken hadden 
overgelaten, was het financiële 
systeem opgeblazen in 2008. 
Bankiers zijn geen helden en geen 
schurken, ze zijn net als iedereen. 
En dat betekent dat je ze heel goed 
in de gaten moet houden. Als je ze 
ruimte geeft om de regels te 
omzeilen, zullen ze dat doen.”

U WAS WOEDEND DAT DE OVERHEID 
FINANCIËLE INSTELLINGEN MOEST 
REDDEN VAN DE ONDERGANG. IS ER IN 
DE JAREN NEGENTIG TE VEEL GEDEREGU-
LEERD? 
“Mensen in finance zijn we destijds 
gaan zien als de good guys. Maar de 
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